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Betreft : Reactie ontwerp-omgevingsvisie 
 
 
 
Geachte college, 
 
Het bestuur van LTO Noord, afdeling Zuidelijk Flevoland (hierna LTO) heeft met belangstelling kennis 
genomen van de ontwerp-omgevingsvisie. Wij zijn tevreden over het feit dat er een omgevingsvisie 
wordt opgesteld waarin op hoofdlijnen het gemeentelijk beleid voor toekomstige ontwikkelingen in 
Zeewolde wordt vastgelegd. Niettemin zijn we van mening op een aantal onderwerpen die in de 
ontwerp-omgevingsvisie worden genoemd te moeten reageren. 
 
Hieronder zullen wij per speerpunt onze reactie weergeven.  
 
Klimaat, duurzaamheid en landschap 
Onze leefomgeving is zoveel mogelijk klimaatbestendig, groen en biodivers 
Bij dit speerpunt wordt gesproken over ‘het behouden, versterken en ontwikkelen van landschappelijke 
structuren in het buitengebied en in de kern’. En over ‘versterken biodiversiteit, vooral de insecten en 
vogels, en verbinden van natuurgebieden’. LTO is voorstander van het vergroten van de biodiversiteit 
en erkent nut en noodzaak van natuurgebieden maar is van mening dat dit niet ten koste mag gaan van 
landbouw(grond) en ontwikkelingsmogelijkheden voor de landbouw. Wij willen u vragen om de tekst 
als zodanig aan te passen. 
Ook geeft u aan dat het gebruik van bestrijdingsmiddelen in de openbare ruimte tegen onkruid en 
ongedierte zoveel mogelijk wordt beperkt. Als reactie daarop wil LTO aangeven dat we in Nederland 
strenge wetgeving hebben op het gebied van gewasbeschermingsmiddelen, vastgelegd in de Wet 
Gewasbeschermingsmiddelen. Naar onze mening kan het niet zo zijn dat de gemeente strengere regels 
stelt voor het gebruik van gewasbeschermingsmiddelen/bestrijdingsmiddelen dan wettelijk door de 
Rijksoverheid of Europa wordt voorgeschreven. 
 
Waar gesproken wordt over ‘het ruimte bieden voor water en koppelen aan andere functies (integrale 
inrichting) en langer vasthouden van water in de bodem’ zijn wij van mening dat dit mag niet ten koste 
mag gaan van waterafvoer in natte perioden. We zien de laatste jaren steeds vaker extreme 
weersomstandigheden waarbij er ook in agrarische gebieden regelmatig sprake is van wateroverlast.  
 
We zijn het met u eens dat verdroging en verzilting van het grondwater een bedreiging vormt voor 
besproeiing/beregening voor de landbouw en voor natuurwaarden. Binnen LTO Noord afdeling 
Zuidelijk Flevoland hebben we water, waaronder verdroging en verzilting, benoemd als één van onze 
speerpunten. Bestuurlijk zijn we vertegenwoordigd in een aantal bestuurlijke overleggen. Waar 
mogelijk werken we op dit onderwerp graag samen met de gemeente. 
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Als actiepunt wordt genoemd: ‘Boscompensatie laten we zo veel mogelijk plaatsvinden binnen de 
gemeente of als dat niet mogelijk is, binnen de provincie. Dit kan de biodiversiteit en de verbindingen 
tussen bestaande bossen verbeteren’. Als reactie hierop laten we weten dat LTO tegen 
boscompensatie op landbouwgrond is. Graag vernemen we of u ons standpunt hierover deelt. 
 
Tevens geeft u aan te  zoeken naar alternatieven voor wegbegeleidende beplanting die is verdwenen of 
moet wijken voor onderhoud/aanpassing van de weg, met behoud van landschappelijke structuren. Wij 
willen u wijzen op het feit dat dit niet ten koste mag gaan van verkeersveiligheid van de wegen in het 
buitengebied. Daarnaast moet voorkomen worden dat de kwaliteit van wegen weer snel achteruit gaat 
door het aanplanten van nieuwe beplanting. Wij vragen u dit als uitgangspunt op te nemen in 
omgevingsvisie. 
 
 
Klimaat, duurzaamheid en landschap 
We zijn een duurzame gemeente en richten onze leefomgeving daarop in. Daarnaast streven we naar 
energieneutraliteit 
Bij dit speerpunt geeft u aan in te willen zetten op opwekking van zonne-energie, zowel op daken als 
op de grond. Wij willen hierbij aandacht vragen voor het feit dat het energienetwerk op dit moment 
niet toereikend is om daken (in het buitengebied) vol te leggen met zonne-panelen. Daarbij heeft het 
volleggen van daken de voorkeur boven het opofferen van landbouwgrond voor zonnepanelen. Wij 
verwachten een pro-actieve houding van de gemeente bij het verzwaren van het energienetwerk door 
de netbeheerder, zodat de daken die volgelegd kunnen worden (en nu wachten op netverzwaring) ook 
gebruikt kunnen worden. 
 
Daarnaast geeft u aan dat in Zeewolde al veel windenergie wordt opgewekt. Naast de bestaande 
windparken (Zuidlob en Sternweg) en het in aanbouw zijnde Windpark Zeewolde zien wij 
mogelijkheden op de Eemmeerdijk. De bestaande lijn wordt afgebroken en wij willen u vragen zich in te 
zetten voor het bouwen van een nieuwe lijn op deze locatie. Wij gaan daarover graag het gesprek met 
u aan om te onderzoeken welke kansen en mogelijkheden daar liggen. 
 
Bij de actiepunten lezen we: ‘We stimuleren duurzaam geproduceerd voedsel, waaronder lokaal 
voedsel, voedsel uit de natuur, eigen voedselproductie’. LTO ondersteunt dit actiepunt en treedt 
hierover graag met u in overleg hoe we dit gezamenlijk kunnen bevorderen.  
 
 
Wonen, welzijn en voorzieningen 
We hebben een divers woningaanbod, betaalbaar voor verschillende doelgroepen en het woningaanbod 
sluit aan op de behoeften van verschillende generaties 
Wij zijn van ons bewust van de woningbouwopgave tot 2030. Flevoland, en ook Zeewolde, zal daar een 
belangrijke bijdrage aan moeten leveren. Wanneer kostbare landbouwgrond voor woningbouw wordt 
ingezet zijn wij van mening dat dit op een efficiënte manier moet gebeuren. Dat geldt in het bijzonder 
voor Oosterwold fase 2. Wij willen hierbij ook verwijzen naar onze brief die we hierover op 23 juni 
2021 aan uw college hebben gestuurd. 
Milieu, veiligheid en gezondheid 
We zorgen met elkaar voor een veilige, schone en gezonde leefomgeving 
In dit speerpunt heeft u als doelstelling ‘Een aanvaardbaar woon- en leefklimaat, met een zo laag 
mogelijke milieubelasting’. U geeft daarbij aan dat er door de Omgevingswet ruimte komt om in 
sommige situaties soepeler of juist strenger met milieunormen om te gaan. LTO is van mening dat op 
gemeentelijk niveau geen strengere regelgeving dan landelijke of Europese wetgeving moet worden 
gehanteerd. Wij horen graag of u onze mening deelt. 
 
 
Landbouw, economie en toerisme 
In het buitengebied staat agrarisch ondernemen centraal, maar rekening houdend met wonen, natuur en 
recreatie/toerisme en gezondheidsbescherming en -bevordering 
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Wij zijn tevreden over het feit dat agrarisch ondernemen in het buitengebied centraal staat. De 
agrarische sector is immers een belangrijke economische pijler voor Zeewolde en zorgt voor veel 
directe en indirecte werkgelegenheid. Elders in de concept-omgevingsvisie (bij de inleiding) staat echter 
te lezen: ‘In het buitengebied staat agrarisch ondernemen in principe centraal’. Wij gaan ervan uit dat 
de tekst bedoeld wordt zoals hierboven beschreven, namelijk ‘in het buitengebied staat agrarisch 
ondernemen centraal’. 
 
U geeft aan de intensieve veehouderij niet te willen laten toenemen. U geeft daarbij geen definitie van 
intensieve veehouderij. Daarnaast willen wij u wijzen op het feit dat de invloed van de veehouderij op 
de omgeving in wet- en regelgeving is vastgelegd. Dat geldt eveneens voor het welzijn van dieren. Ook 
hierbij geldt wat ons betreft dat op gemeentelijk niveau geen strengere regelgeving dan landelijke of 
Europese wetgeving moet worden gehanteerd. Wij vragen u daarom dit punt niet op te nemen.  
 
‘In de Zuidlob is een sterk biologisch landbouwcluster ontstaan’ zo staat te lezen. Biologische landbouw 
beperkt zich echter niet tot de Zuidlob. Ook in andere delen van het buitengebied zijn clusters van 
biologische landbouw te vinden. Daarnaast geeft u aan kansen te zien in de gemeente voor uitbreiding 
van biologische landbouw. Die kansen zijn er zeker, maar naar onze mening blijft het altijd de keuze van 
een ondernemer of hij/zij overschakelt op biologische landbouw. Wij zijn geen voorstander van 
stimuleringsbeleid met betrekking tot biologische landbouw op gemeentelijk niveau. Bovendien moet 
de keuze altijd los staan van de locatie waar het bedrijf is gevestigd. Wij vragen u dit punt in de tekst te 
nuanceren. 
 
Wij zijn tevreden over het feit dat u het verbreden van agrarische bedrijven door bewerking (inpakken 
van groenten van het omringende land) onder voorwaarden mogelijk wilt maken. Wij delen uw mening 
dat de verwerkende bedrijfsactiviteiten een direct verlengstuk van de agrarische activiteiten moeten 
zijn. 
 
 
Landbouw, economie en toerisme 
In onze gemeente is ruimte voor duurzame innovatie, bedrijvigheid en ondernemen 
Wij onderschrijven het belang van een goed vestigingsklimaat. Aantrekkelijke bedrijfsterreinen zijn 
daarvoor noodzakelijk. Wij willen u vragen om bij de zoektocht naar nieuwe bedrijfsterreinen ook 
herstructurering van bestaande bedrijfsterreinen te betrekken. Als argument hiervoor geldt, net als bij 
woningbouw dat zorgvuldig en efficiënt moet worden omgegaan met kostbare landbouwgrond. Wij 
willen u vragen dit op te nemen in de omgevingsvisie. 
 
Landbouw, economie en toerisme 
Onze toeristische hotspots en recreatieve sector zijn verbonden, aantrekkelijk en toegankelijk 
Als agrarische sector zien wij mogelijkheden om (kleinschalig) dit speerpunt mede vorm te geven. Op 
verschillende plaatsen in de omgevingsvisie geeft u aan dat hiervoor mogelijkheden liggen in het 
buitengebied. Wij gaan daarover graag met u het gesprek aan. Wij willen daarbij wel opmerken dat  
door het buitengebied van Zeewolde meerdere fietsroutes lopen, opgenomen in het fietsroutenetwerk. 
Door achterstallig onderhoud en slecht bermonderhoud is fietsen op de smalle wegen in het 
buitengebied soms een hachelijke onderneming. We vragen dan ook zorg te dragen voor goed 
onderhouden wegen en wegbermen in het buitengebied.   
  
 
Tot slot 
LTO verzoekt u vriendelijk om bij de vaststelling van de omgevingsvisie rekening te houden met de 
bovengenoemde punten. Wij zijn graag bereid om één en ander nader toe te lichten. 
Daarnaast willen we uiteraard samen met de gemeente uitwerking geven aan de omgevingsvisie, voor 
zover dat past binnen onze mogelijkheden.  
 
Wij zien met belangstelling uit naar uw reactie op de door ons ingebrachte punten.  
 



 
 
 
 
 

4 
 

Met vriendelijke groet, 
 
 
 
 
Jaap Lodders 
Voorzitter LTO Noord, afdeling Zuidelijk Flevoland 


